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1. De salariskosten van de Gemeente zijn in de periode van 2016 t/m 2019 met een kleine 
EUR 5.000.000,-- gestegen.                                                                                                                                                                              
Dit houdt in dat er in die periode tientallen extra mensen aangetrokken moeten zijn. 
Naar aanleiding hiervan willen wij graag weten met hoeveel fte’s de afdeling sociaal 
domein in die periode gestegen is en welke extra salariskosten dit voor de afdeling 
sociaal domein met zich meegebracht heeft.

antwoord Het antwoord op uw vraag vraagt om een nadere duiding omdat de toename van fte’s in 
het Sociaal Domein niet los gezien kan worden van een aantal belangrijke 
ontwikkelingen. Zoals u in uw vraag schetst is de toename van de loonsom voor een deel 
toe te schrijven aan het Sociaal Domein.
Wanneer we specifiek kijken naar ontwikkeling van de loonsom voor het taakveld 
samenlevingszaken, dan zien we dit globale beeld: Bijna 30 fte In 2016 bij start 
decentralisatie taken naar gemeenten voor uitvoering sociaal domein. In 2020 is er 53 
fte werkzaam binnen het taakveld. 
Als we er een paar uitlichten: 

o Van 4 Jeugdhulpverleners in 2016 naar 9 in 2020. Hierbij gaat het deels 
om omzetten van structurele inhuur naar vaste formatie (van 
kostenoverwegingen)en daarmee dus een verschuiving van het budget. 

o Van 5,5 fte voor uitvoering WMO  in 2016 naar 9 in 2020. Denk hierbij 
onder andere aan gevolgen van de landelijke invoering van het 
abonnementstarief

De gemeente Medemblik ziet zich geconfronteerd met een forse toename van het 
cliëntenbestand: Het aantal cliënten Jeugd steeg bv. tussen 2015 en 2019 met 12,6% 
(bron: waarstaatjegemeente.nl). Voor WMO was de cliëntgroei alleen al tussen 2018 en 
2019 11%,. 



Toename met dit soort percentages vraagt om aanpassing van de directe 
(jeugdhulpverleners, consulenten) en indirecte (administratieve verwerking) formatie. 

o 2,06 fte administratie in 2016 naar 5,12 fte in 2020

Elke gemeente maakt  inrichtingskeuzes die terug te zien zijn in de personele kosten. In 
Medemblik voeren we de taken in het kader van Participatiewet, in tegenstelling tot 
veel andere gemeenten, niet zelf uit. Dit is belegd bij de gemeenschappelijke regeling 
WerkSaam. Hiervoor hebben we dus geen personeelskosten in eigen begroting, deze zijn 
verdisconteerd in een bijdrage aan de gemeenschappelijke regeling naar WerkSaam. Wij 
hebben jeugdhulpverleners (JHV) in dienst, andere gemeenten kiezen er voor om de 
JHV in een stichting onder te brengen. Kortom het 1 op 1 vergelijken van 
begrotingscijfers geeft niet altijd het juiste/complete beeld.

Tot 2019 werd het Maatschappelijk werk en deel jongerenwerk uitgevoerd door Mee & 
De Wering. Hiervoor ontvingen zij jaarlijks een budget. Vanwege het structurele 
karakter van deze inzet, de daarmee samenhangende kosten en de wens om preventie 
te versterken is gekozen om deze groep in dienst te nemen. In 2019 is daarom 9,8 fte in 
dienst gekomen (jongerenwerk, Maatschappelijk werk en opbouwwerk) Dit betekent een 
budgetswitch van uitvoeringskosten naar personeelskosten.

o 9,8 fte is in dienst gekomen  (jongerenwerk, maatschappelijk werk en 
opbouwwerk . 

2. In artikel 8.2 van het rapport “Stelsel in Groei” zijn een aantal concrete aanbevelingen 
voor Gemeenten opgenomen.                                                                                                                                                                      
Bent u bereid om deze aanbevelingen over te nemen ?

antwoord Het rapport is voor de landelijke gesprekken tussen gemeenten en ministeries over de 
tekorten in de jeugdzorg cruciaal. De aanbevelingen uit het rapport nemen we absoluut 
mee in de verdere uitwerking van onze beheersmaatregelen.

3. Welke extra bijdrage hebben wij in 2019 van het rijk, uit de pot extra financiële 
bijdrage jeugd (in 2019 in zijn totaliteit EUR 400.000.000,--), ontvangen ?

antwoord De extra bijdrage voor jeugdhulp in 2019 kwam voor Medemblik uit op € 978.000,-.



4. Het jaarlijkse tekort wordt in het rapport Stelsel in Groei berekend op een bedrag van 
1,6 á 1,8 miljard.   Het tekort voor de Gemeente Medemblik is over 2019 op ca. EUR 
4.100.000,-- berekend. Hiermede lijkt Medemblik in lijn te liggen met het landelijk 
gemiddelde maar helaas is dat niet het geval. In het rapport Stelsel in Groei zijn ook de 
salariskosten meegenomen en is de extra EUR 400.000.000,-- steun nog niet 
verdisconteerd.                                                                                                                                                                 
Bij ons zijn de salariskosten nog niet meegenomen en is de bijdrage uit de extra EUR 
400.000.000,-- wel verdisconteerd.                                                                                                                                                               
Als gevolg hiervan komen wij tot de conclusie dat Medemblik aanzienlijk minder 
presteert dan het lan-delijk gemiddelde.                                                                                                                                                          
Is onze conclusie juist en welke verklaring heeft u hiervoor ?

antwoord Op basis van het rapport trekken wij een andere conclusie.. Het AEF-rapport ‘Stelsel in 
groei’ gaat alleen over het onderdeel Jeugdzorg. Het jaarlijkse tekort van €1.600.000,- 
a € 1.800.000,- heeft ook alleen betrekking op het tekort jeugdzorg. Het AEF onderzoek 
houdt inderdaad rekening met salariskosten Jeugdzorg, zij houden rekening met 32% 
voor overhead en personele kosten. Het geprognotiseerde tekort van € 4.100.000,- voor 
2020 betreft het totale tekort voor alle onderdelen sociaal domein, niet alleen 
jeugdhulp. Hierin zijn personeelskosten niet meegenomen. Om te vergelijken moeten 
we dus alleen naar tekort jeugdzorg kijken en daar een percentage overhead aan 
toevoegen. We zijn dan in lijn met het landelijke gemiddelde.  

5. Graag ontvangen wij een overzicht van de totale kosten per domein (jeugdzorg, wmo, 
bijzondere bijstand, schuldhulpsanering) en daarnaast willen wij graag weten hoe ons 
tekort zich verhoudt tot dat van de overige Westfriese Gemeenten.

antwoord Hoe het tekort zich verhoudt ten opzichte van de overige Westfriese gemeenten kunnen 
wij niet aangeven. Het vaststellen van een tekort is altijd ten opzichte van datgene wat 
begroot is. Een gemeente die aan de voorkant meer begroot heeft, heeft aan de 
achterkant minder tekort. Dit hangt ook samen met de keuze van een Gemeente om aan 
de hand van rijksbijdragen te begroten of, zoals in het geval van Medemblik, dit los te 
laten.  Omdat de afbakening van het sociaal domein per gemeente verschilt, is de 
vergelijkbaarheid lastig. In veel landelijke onderzoeken (zoals het AEF-rapport) wordt 
alleen gekeken naar de jeugdzorg. Wij hanteren 7 domeinen die gezamenlijk onze 
begroting Sociaal Domein vormen: 

1. Jeugd 
2. Wmo 
3. Bijzondere Bijstand
4. Innovatie & Preventie
5. Nieuwkomers
6. Participatie
7. Veilig thuis

In de presentatie van de informatiebijeenkomst van 25 januari hebben wij u het 
volgende overzicht gegeven van de totale kosten voor alle domeinen binnen onze 
begroting sociaal domein.



De verhoudingen zien er in bijgaand cirkeldiagram als volgt uit:

6. Kunt u ons een overzicht verstrekken van de klachtenregistratie van de afgelopen 2 
jaar?

antwoord Het klachtenoverzicht van de gehele gemeente, inclusief de klachten voor het Sociaal 
Domein wordt ieder jaar opgenomen in het Burgerjaarverslag en aan u ter informatie 
aangeboden. In 2019 waren er voor het Sociaal Domein 24 klachten.
Het Burgerjaarverslag 2020 is nog niet gereed.

7. Al op 11 januari j.l. heeft het ministerie toegezegd om de door u ingevulde vragenlijst 
toezicht WMO voor u klaar te zetten.                                                                                                                                                     
In verband hiermede verzoeken wij u ons deze thans op korte termijn te verstrekken.

antwoord Elke gemeente in Nederland wordt gevraagd deze vragenlijst in te vullen. In 
Westfriesland werken we samen met een regionaal team toezicht. De aantallen 
genoemd in het verslag zijn dan ook van toepassing op geheel Westfriesland.
Ons voornemen in 2019 was om in 2020 te starten met het publiceren van onze 
toezichtrapporten zodra de handreiking van het VNG beschikbaar was.  Op dit moment 
is het publiceren van de rapporten nog niet verplicht.
In mei 2020 heeft het VNG de handreiking over openbaarmaking van toezichtrapporten 
voor gemeenten en Wmo-toezichthouders gepubliceerd (Transparant Wmo-toezicht). 
Helaas zijn we regionaal, mede door Corona, in 2020 nog niet gestart met het 
gereedmaken voor publicatie van onze rapporten. 
De vragenlijst treft u in de bijlage.



8. Tenslotte willen wij nog graag weten wat de totale personeelskosten in 2019 waren 
(incl. externe inhuur) die voor het sociale domein uitgegeven werden ?

antwoord Het inzicht wat we kunnen geven hebben we aangegeven bij vraag 1. Een meer helder 
beeld is op deze korte termijn niet te geven, doordat we te maken hebben met 
verschillende factoren.


